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Školská komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

 
  Košice: 09.04. 2024 

  Číslo: 01581/2024/OSK-14505   

Vybavuje: Mgr. Andrea Gajdošová 

e-mail: andrea.gajdosova@vucke.sk  

   telefón: 055/7268 145 

 

 

 

ZÁPISNICA 

z 9. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konanej dňa 08. 04. 2024 
 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie  

3. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2023 

4. I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

5. Koncepcia rozvoja sociálnych služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 2024 

– 2026 

6. Koncepcia uplatnenia SMART princípov v rozvoji verejných politík/služieb 

Košického samosprávneho kraja 2020+ 

7. Návrh VZN KSK o zriadení Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia,   Ľudovíta Štúra 

26, Michalovce 

8. Nájom športového zariadenia vo vlastníctve Košického samosprávneho kraja z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa 

9. Stav vzdelávania žiakov zo sociálne znevýhodneného prostredia v elokovaných 

pracoviskách pri stredných školách – úloha z Plánu úloh na II. polrok 2024  

10. Aktuálny stav duálneho vzdelávania na stredných školách v zriaďovateľskej 

pôsobnosti KSK  -  úloha z Plánu úloh na II. polrok 2024 

11. Návrhy, podnety a požiadavky   

12. Rôzne 

13. Záver 

 

        
K bodu č. 1 

9. rokovanie školskej komisie otvoril a prítomných privítal predseda komisie PhDr. 

Marek Čižmár. 

Z 25 členov komisie bolo prítomných 23 členov komisie, v úvode rokovania17 členov.  

Prítomná bola nadpolovičná väčšina všetkých členov a predseda komisie konštatoval, že 

komisia je uznášaniaschopná. 
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Predseda komisie privítal na rokovaní  hostí:  zástupkyňu riaditeľa JUDr. Ľ. Palkovú, 

hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka a zástupcu za odborový zväz školstva Mgr. Ľ. 

Kvašňáka a prítomných zástupcov odboru školstva. 

Predsedajúci upozornil prítomných, že v zmysle §10 Rokovacieho poriadku komisií 

KSK sa z rokovania komisie vyhotovuje zvukový záznam  použitím diktafónu výlučne  

pre potreby zhotovenia zápisnice. 

Materiály boli pred rokovaním komisie zverejnené v digitálnom zastupiteľstve   

a členovia komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. Všetkým členom komisie bola mailom  

zaslaná pozvánka s programom rokovania. Predseda komisie vyzval na zmenu 

alebo  doplnenie programu rokovania. Hlasovalo sa o pôvodnom programe. 

 

Hlasovanie č.1: 

Prítomní:  17    

Za: 17     

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 9/2024  

Prítomní členovia komisie schválili program rokovania školskej komisie podľa zaslanej 

pozvánky.  

 

K bodu č. 2  

Kontrola plnenia uznesení  

Uznesenia prijaté  na 8. rokovaní školskej komisie k materiálom predloženým na rokovanie   

Zastupiteľstva KSK boli  splnené a všetky  otázky boli zodpovedané 

Mgr. A. Gajdošová odpovedala na dotaz pána poslanca C. Furika ohľadom možnosti získať 

finančné prostriedky na výstavbu krytej plavárne  pri Gymnáziu v Kráľovskom Chlmci. 

Verejné obstarávanie bude spustené a  finančné krytie sa  plánuje čerpať z Fondu na podporu 

športu. 

Na poslednom rokovaní školskej komisie Mgr. M. Kaplan žiadal predložiť kritériá na 

hodnotenie riaditeľov škôl aj z dôvodu očakávaných výberových konaní  riaditeľov škôl. 

Kritériá boli v tlačenej podobe rozdané prítomným členom komisie.  V zmysle zákona 

245/2008 sú použité  pre slovné hodnotenie riaditeľov ako  aj pre finančnú odmenu na konci 

školského a kalendárneho roka.  

PaedDr. M. Kmeť – ako sú zohľadnené výstupy zo školskej inšpekcie na škole v rámci 

hodnotenia riaditeľa školy. 

Mgr. A. Gajdošová  - výstupy inšpekcie sú zahrnuté v rámci metodiky dodržiavania 

legislatívy 

Ing. J. Hudák k Pokynu predsedu č. 6  uviedol, že sa dorieši na úrovni riaditeľa KSK  

Mgr. A. Gajdošová – rozpočty škôl  nastavujeme na 3% mimotarifnú zložku, reálne odmeny 

sú na úrovni 6 a viac %,   uvedený pokyn neobmedzuje vyplácanie odmien  

Mgr. Ľ. Kvašňák – nie je to len o financiách, kompetencie riaditeľa aj v personálnej oblasti 

nemôžu byť podmienené súhlasom zriaďovateľa  

PhDr. R. Schwartz – potvrdil vlastnú skúsenosť, keď ako riaditeľ zdedil súdny spor pre 

neplatnosť výpovede, v tom čase nebolo stanovisko zriaďovateľa  



3 

 

Mgr. A. Gajdošová  evidujeme niekoľko súdnych sporov v pracovno -právnej oblasti, v dvoch 

prípadoch sa podarilo vstupom zriaďovateľa ukončiť spor mimosúdnou dohodou.    

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 19   

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

Uznesenie  č. 10/2024  

Prítomní členovia školskej komisie berú na vedomie plnenie uznesení. 

 

K bodu č. 3 

 

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2023, za odbor financií prítomný na 

rokovaní komisie  Ing. R. Gima a Ing. K. Lipovská, ktorá materiál aj bližšie predstavila. 

 

Diskusia:  

PhDr. Marek Čižmár sa pýtal na operácie, ktoré sa presúvajú z minulého roka, či sú v tom 

zahrnuté aj nejaké školské   

Ing. K. Lipovská  v rámci bežných  výdavky  je 5 mil. hlavne  zo štátneho rozpočtu a v rámci 

kapitálových sú v prílohách 35, 36 všetky  investičné akcie. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 22    

Za: 22   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 11/2024  

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Záverečný účet 

Košického samosprávneho kraja za rok 2023 podľa predloženého návrhu 

 

K bodu č. 4 

 

I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024.  Za spracovateľa 

informovala Ing. K. Lipovská z odboru financií.  

 

Diskusia: bez 

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 23    

Za: 23   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

Uznesenie  č. 12/2024  

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť I. úprava rozpočtu 

Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

 

 

 



4 

 

K bodu č. 5   

 

Koncepcia rozvoja sociálnych služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 2024 – 2026 

Za spracovateľa informovala  Ing. A. Šafraneková   

 

Diskusia: bez diskusie  

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 23    

Za: 23   

Proti: 0   

Zdržal sa: 0 

  

Uznesenie  č. 13/2024: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Koncepciu rozvoja 

sociálnych služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 2024 – 2026 

  

 

K bodu č. 6  

Koncepcia uplatnenia SMART princípov v rozvoji verejných politík/služieb Košického 

samosprávneho kraja 2020+  

Za príslušný odbor bol prítomný Ing. M. Pukančík  

 

Diskusia: bez 

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 23     

Za: 23   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 14/2024: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Koncepciu uplatnenia 

SMART princípov v rozvoji verejných politík/služieb Košického samosprávneho kraja 2020+ 

 

 

K bodu č. 7   

Návrh VZN KSK o zriadení Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia,   Ľudovíta Štúra 26, 

Michalovce – za odbor školstva informovala RNDr. Ivana Péchyová 

Zastupiteľstvo KSK vo februári 2024 schválilo predloženie žiadosti MŠVVaŠ SR na 

zaradenie Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľ. Štúra v Michalovciach od 1.9.2024. 

Rozhodnutím ministerstva bola uvedená jazyková škola zaradená do siete škôl a školských 

zariadení. Na základe vyššie uvedeného Košický samosprávny kraj formou všeobecne 

záväzného nariadenia zriaďuje od 1. septembra 2024 Jazykovú školu ako súčasť Gymnázia, 

Ľudovíta Štúra 26, Michalovce. 

 

Diskusia:  bez 

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 23    
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Za: 23  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 15/2024: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť VZN KSK o zriadení 

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26, Michalovce 

 

 

K bodu č. 8 

Nájom športového zariadenia vo vlastníctve Košického samosprávneho kraja z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa za odbor školstva  informoval Mgr. Marián Horenský,  PhD. 

Stredná športová škola, Trieda SNP 104, Košice, škola v  súlade so zákonom  č. 446/2001 Z. 

z. o majetku vyšších územných celkov a Pravidiel nájmu športových zariadení oznámila 

možnosť prenajať športové zariadenie, ktoré je jej zverené do správy. Ide o ihrisko s budovou 

(so šatňami, sociálnymi zariadeniami a technickými miestnosťami), ktoré sa nachádzajú na 

Popradskej ulici č. 1 v Košiciach. Záujemcom je  sa futbalový klub Junior Košice za účelom 

športovej činnosti, ktorý spĺňa všetky potrebné pravidlá. Z toho dôvodu sa predkladá návrh na 

nájom športového zariadenia vo výške 300,00 eur/rok, na dobu neurčitú  z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, ktorým je nepeňažná podpora športu.   

 

Diskusia : bez 

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 23     

Za:  23   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 16/2024: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Nájom športového 

zariadenia vo vlastníctve Košického samosprávneho kraja z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa  

 

K bodu č. 9 

Stav vzdelávania žiakov zo sociálne znevýhodneného prostredia v elokovaných pracoviskách 

pri stredných školách  - informovala RNDr. Ivana Péchyová.  

V sieti škôl a školských zariadení SR je zaradených 40 elokovaných pracovísk pri stredných 

školách v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK, čo je v rámci jednotlivých samosprávnych krajov 

najviac. Z toho dve poskytujú vzdelávanie osobám v ústavoch na výkon väzby  a výkon trestu 

odňatia slobody. 

Zamestnanci odboru školstva vo februári 2024 za účelom pasportizácie vykonali osobné 

návštevy uvedených pracovísk s cieľom overiť stav výchovy a vzdelávania, reálnu potrebu 

existencie v jednotlivých obciach a navrhnúť prípadné zmeny vyplývajúce zo zistení.  

Výchovno -  vzdelávací proces v školskom roku 2023/2024 prebiehal na 28 elokovaných 

pracoviskách, na zvyšných 12 nie.  Na základe toho bolo navrhnuté 11 EP vyradiť zo siete, 3 

preklasifikovať na dielne a dve preradiť pod iné stredné školy.  
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Diskusia:  

V rámci diskusie k uvedenej téme sa diskutujúci( PhDr. Marek Čižmár,  Mgr. A. Gajdošová, 

PaedDr. M. Kmeť) zhodli, že ide o systémovú chybu, ktorú je potrebne legislatívne riešiť, aby 

aj žiaci z marginalizovaných skupín boli motivovaní chodiť pravidelne do školy. Výrazné 

problémy vznikajú už na základných školách, a preto nie je prekvapujúci fakt, že absencie sú 

aj na elokovaných pracoviskách. Následne sa diskutovalo o absenciách žiakov na školách 

a následných problémov s ich klasifikáciou pri nedostatočnom počte známok, 

o komisionálnom skúšaní, predlžení klasifikačného obdobia a ďalších negatívnych vplyvoch 

na kvalitu vzdelávania (Mgr. M. Sadovská , Ing. I. Beňo).  

 

  

 

K bodu č. 10 

O aktuálnom  stave duálneho vzdelávania na stredných školách v zriaďovateľskej pôsobnosti 

KSK členov komisie informovala RNDr. Miroslava Kičová.  

V školskom  roku 2023/2024 sa na 22 stredných odborných školách poskytuje duálne 

vzdelávanie v spolupráci s 200 zamestnávateľmi, s 1536 žiakmi 1.- 4. ročníka. 15 stredných 

škôl v ktorých sa realizuje odborné vzdelávanie túto možnosť nevyužilo.  So zamestnávateľmi 

spolupracujú hlavne SOŠ, priemyselné školy, rôzneho zamerania a obchodné akadémie. 

Výnimkou sú umelecké školy, stredné športové školy a zdravotnícke školy, ktoré majú 

vlastný systém poskytovania praktického vyučovania. V súčasnej dobe je možné sa duálne 

vzdelávať aj v odboroch zameraných na obchod a služby – gastro, beauty, podnikanie, 

remeslá, informačné technológie, poľnohospodárstvo, hutníctvo, veterinárne zdravotníctvo 

a hygienu. 

S nárastom ponuky počtu študijných a učebných odborov dochádza k nárastu uzatvorených 

učených zmlúv so zamestnávateľmi.  V aktuálnom školskom roku bolo uzatvorených 1536 

učebných zmlúv a nárastu počtu žiakov prvého ročníka (o 57 žiakov).  Následne uviedla 

prehľad učebných zmlúv podľa odborov a prehľad zamestnávateľov, s ktorými bolo 

uzavretých najviac  zmlúv.  V závere uviedla prehľad škôl podľa % zapojenia do duálneho 

vzdelávania podľa jednotlivých odborov.  

 

K bodu č. 11 

 

Návrhy, podnety a požiadavky   

 

 

K bodu č. 12 

Mgr. N. Vince – informovala členov školskej komisie o pripravovaných aktivitách 

v spolupráci s odborom školstva: protidrogový vlak -  Revolution train bude pristavený 

v troch mestách kraja Michalovce, Spišská Nová ves a v Košiciach, o  aktivitách 

Študentského parlamentu, o realizovanom podujatí LEŠKA a prípravách na Župné dni, v 

rámci ktorých je plánovaný Festival duševného zdravia  a aktívnej prezentácii  škôl 

v jednotlivých regiónoch.  

Mgr. A. Gajdošová   doplnila informácie o spolupráci s OZ Integrácia, ktoré motivuje  

mladých ľudí aj zo znevýhodneného prostredia prostredníctvom známych osobností. Na 

základe vypísanej súťaže boli  5 vybraným žiakom  odovzdané poukazy na zájazdy do Paríža 

a Berlína  a 6 poukazov na ME vo futbale vo Frankfukte.  
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K bodu č. 13 

Predseda komisie sa poďakoval prítomným členom  za účasť a o 14,50 hod. rokovanie 

školskej komisie ukončil.  Najbližšie rokovanie školskej komisie je plánované na 03.06.2024.  

 

 

 

 

 

 

 

 

...................................................... 

    Mgr. Andrea Gajdošová, MBA  

           tajomník komisie 

 

...................................................... 

             PhDr. Marek Čižmár  

              predseda komisie 

                


